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Het gesproken woord geldt 

 

Toespraak Voorzitter 

Dankwoord bij het in ontvangst nemen van het rapport van de parlementaire 

enquêtecommissie aardgaswinning Groningen op vrijdag 24 februari 2023 te 

Zeerijp 

 

Ik val maar meteen met de deur in huis.  

Het heeft te lang geduurd voordat de rest van 

Nederland begreep wat voor enorme impact en 

leed de aardbevingen hebben veroorzaakt bij de 

inwoners van Groningen. Het gevoel dat je niet 

meer veilig bent in je eigen huis en dat je moet 

vechten tegen een overheid die te lang de 

andere kant op keek, is met geen pen te 

beschrijven. Deze pijn voel je als je de verhalen 

erover hoort. Ik werd er stil van. 

 

Het zegt veel over de afstand die Den Haag heeft 

gehad ten opzichte van Groningen. Daarom is 

het goed om het rapport van de 

enquêtecommissie hier op locatie in ontvangst te 

mogen nemen. In Groningen, in Zeerijp.  
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Ik wil dan ook mijn dank uitspreken voor deze 

enquêtecommissie die niet alleen maar in het 

Haagse is gebleven onder de stolp, maar juist in 

Groningen met de Groningers en voor de 

Groningers haar werk heeft gedaan.  

 

En nu staan we dus hier. En ligt er een belangrijk 

en omvangrijk rapport waarvan we moeten 

leren.  

 

De parlementaire enquêtecommissie 

aardgaswinning Groningen deed onderzoek naar 

de besluitvorming over de aardgaswinning, 

aardbevingen, schadeafhandeling en versterking 

in Groningen. 
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Op de achtergrond heb ik het werk van de 

commissie natuurlijk gevolgd. Twee jaar lang 

zijn de commissieleden hard aan het werk 

geweest.  

 

Maar liefst 68 getuigen en deskundigen zijn in 

het openbaar gehoord en ik hoorde dat er ruim 

600.000 digitale documenten en 10 meter aan 

fysieke documenten zijn ontvangen. 

 

Het unieke van deze enquête is dat de 

getroffenen zelf veelvuldig aan het woord konden 

komen: de commissie voerde ruim 35 

keukentafelgesprekken met Groningers en 

gedupeerden hebben een stem gekregen in de 

openbare verhoren. Zo heeft de commissie – en 

heel Nederland - kunnen ervaren hoe groot de 

materiele en immateriële schade voor inwoners 

van Groningen is.  
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Het openbare verhoor waarbij kinderombudsman 

Margarite Kalverboer het verhaal vertelde over 

de impact van de bevingen op de jonge 

kinderen, zal me altijd bijblijven. Slapeloze 

nachten, continue angst bij kinderen; een knak 

in de ontwikkeling.  

Het is bijzonder treurig maar ook goed dat heel 

Nederland kennis heeft kunnen nemen van de 

diepe impact. 

 

Het is daarom zo belangrijk dat de waarheid over 

de besluitvorming boven tafel is gekomen en 

zichtbaar is geworden hoe er daarbij om is 

gegaan met de belangen van de inwoners van 

Groningen. 

 

Ik rond af.  

 

Ik geleid dit rapport door naar de commissie 

Economische Zaken en Klimaat, zodat het debat 

erover kan worden voorbereid.  
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Maar dat doe ik niet voordat ik Tom van der Lee, 

zijn commissie en staf heb bedankt voor al het 

werk dat is verzet. 

 

En niet in de laatste plaats dank aan alle 

betrokkenen die vandaag aanwezig zijn die hun 

tijd hebben gegeven om hun verhaal te doen. 

Tot slot zeer speciale dank aan Ruth Harmsen en 

Kalishaij Basily. 

Zij hebben het mogelijk gemaakt dat ik hier op 

deze plek in Zeerijp het rapport kan ontvangen. 

U stelde uw huis open voor ons en daarvoor ben 

ik u zeer erkentelijk. 


